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Plats och tid Kommunhuset, måndagen den 9 mars 2015, kl. 15.00 – 17.25 

  

Beslutande  Monica Pettersson (M), ordf.  

Anders Gullander (FP), 1 v. ordf. 

Annika Andersson Ribbing (S), 2 v. 

ordf. 

Marie Bladholm (M) 

Elisabeth Dingertz (M) 

Britt Lindmark (FP) 

Stefan Dozzi (KD) 

 

Ina Ununger (C) 

Sandro Wennberg (S) t.o.m. § 47 

Karin Aaseby (S) 

Mikael Lindström (S) 

Malin Åberg Aas (MP) ej del av § 

46 

Thorulf Empfevik (SD) t.o.m. § 47 

 

Tjg ersättare 

 

Övriga ersättare 

Cecilia Strömmar (S) fr.o.m. § 48 

Hanna Thorell (M) del av § 46 

 

Malin Bellander (M) 

Thomas Jonsson (M) 

Fredrik Sneibjerg (FP) 

Allan Sooman (FP) 

Jan Dolk (KD) 

Deshira Flankör (M) fr.o.m. § 48 

 

 

Mica Nordström (C) 

Jan Landqvist (S) 

Anton Linde (S) 

Mats Skoglund (V) 

 

    

Övriga deltagare Stellan Folkesson 

Hans Ivarsson 

Per Fogelström 

Frida Ragnarsson 

 

Utses att justera Annika Andersson Ribbing (S) 

 

Justeringens tid och 

plats 

Onsdagen den 18 mars 2015 på kanslienheten, Skogsbo 

 

Protokollet innehåller  § 31 - 53 

 

 

Underskrifter Sekreterare ......................................................................... 
    Per Fogelström 

 

  Ordförande ......................................................................... 
    Monica Pettersson 

 

  Justerande ......................................................................... 
    Annika Andersson Ribbing 

 

 

 

Anslag om justering uppsatt 2015- 

 

Anslaget skall nedtas 2015- 

 

  Underskrift ......................................................................... 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 31 

Kommuninvest – nya stadgar och medlemsinsatser 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Värmdö kommun ställer sig bakom förslaget från Kommuninvest eko-

nomisk förening till förändring av stadgar, som behandlas vid årsstäm-

man 2015. 

2. Tidplan för Värmdö kommuns inbetalning av höjd medlemsinsats får 

bedömas i budget 2016/ramar 2017 - 2018 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

EU kommer att införa skärpta regler för banker och kreditinstitut, i syfte att öka 

motståndskraften mot nya finansiella kriser. Kravet på viss bruttosoliditet har 

lett till att styrelsen för Kommuninvest ekonomisk förening föreslår nya stad-

gar för föreningen. Stadgarna tar sikte på att klara en bruttosoliditet på 1,5 pro-

cent senast den 1 januari 2018. Förslaget innebär högre insatser från medlem-

marna, d.v.s. kommuner och landsting. 

 

För Värmdö kommun kan utökningen av insatskapitalet uppskattas till ca 27 

mnkr, jämfört med kapitalnivån 2015. Förslaget till föreningsstämman är att 

medlemmarna erhåller 2,5 procents ränta på insatskapitalet; räntebeslut tas årli-

gen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kommuninvest, nya stadgar och medlemsinsatser, 2015-02-16 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 14KS/345 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 32 

Överenskommelse om finansiering av 
bussterminallösning för Ostsektorn 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet bordläggs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Representanter för Stockholms läns landsting, Stockholms stad, Nacka kom-

mun och Värmdö kommun har i juli 2014 tecknat en överenskommelse om ut-

byggnad och finansiering av framtida bussterminallösning för Ostsektorn. 

Överenskommelsen syftar till att skapa ett långsiktigt ansvarstagande för en 

fungerande och attraktiv helhetslösning för kollektivtrafiken. Den är giltig un-

der förutsättning att erforderliga beslut fattas av parternas respektive beslu-

tande organ. 

 

Nacka kommun och Stockholms läns landsting har godkänt överenskommel-

sen. Frågan är under beredning i Stockholms stad. 

 
Handlingar i ärendet 

Överenskommelse om finansiering av bussterminallösning för Ostsektorn, 

KUA 2015-02-13 

 
Yrkanden 

Ina Ununger (C) yrkar att ärendet bordläggs. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om bordläggningsyrkandet bifalles och finner att det bifal-

les. 

 
Sändlista 

KS 

 

_______ 
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Dnr 15KS/258 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 33 

Beslut om att kommunstyrelsens sammanträden ska 
vara öppna 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommunstyrelsens sammanträden ska vara offentliga i den omfattning som 

kommunallagen medger det och där det inte av andra skäl är lämpligt att mö-

tena hålls inom stängda dörrar. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har rekommenderat kommunens nämnder att sammanträ-

dena, i den omfattning det är möjligt, ska vara öppna. Respektive nämnd bör 

besluta om vad som ska gälla för innevarande mandatperiod. 

 

Kommunstyrelsen föreslås besluta om att styrelsens sammanträden ska vara 

öppna. 

 
Handlingar i ärendet 

Beslut om att kommunstyrelsens sammanträde ska vara öppna, KUA 2015-02-

03 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr 14KS/236 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 34 

Rapport om socialnämndens beslut ej verkställda 
inom tre månader – kvartal 3/2014 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Socialnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för 

kvartal 3/2014 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Socialnämnden redovisar 28 beslut ej verkställda inom tre månader under 

tredje kvartalet 2014. Under tredje kvartalet har elva av dessa beslut verkställts 

senare än tre månader från det att beslutet togs. 

 
Handlingar i ärendet 

Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda inom tre månader, kvar-

tal 3 år 2014, KUA 2015-02-20 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) och Sandro Wennberg (S) yrkar att kommunstyrelsen 

till nästa sammanträde ska få en tydlig redovisning av hur problematiken ser ut 

inom de olika områdena och vilka handlingsplaner som finns för att råda bot på 

problematiken. 

 

Elisabeth Dingertz (M) yrkar bifall till förslaget att redovisningen ska godkän-

nas samt avslag på yrkandet från Åberg Aas och Wennberg. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om rapporten godkänns och finner att den godkänns. 

 

Ordföranden frågar om yrkandet från Åberg Aas och Wennberg bifalles eller 

avslås och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår yrkandet röstar ja, den som bifaller yrkandet röstar nej:” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), 

Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mi-

kael Lindström (S), Malin Åberg Aas (M). 
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Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fem nej-röster att avslå yr-

kandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Under lång tid, flera år, har vi till kommunstyrelsen fått rapporterat om ej 

verkställda beslut. Listan över besluten är lång och har varit under lång tid. Av 

det skälet föreslog vi vid dagens möte att en åtgärdsplan ska utarbetas i syfte att 

avhjälpa problemen. Miljöpartiet hade förslag med samma innebörd, så vi jäm-

kade ihop våra förslag till ett. 

 

Vi är förvånade över att majoriteten inte bryr sig mer om dessa frågor än att 

säga nej till förslaget. Efter så lång tid, och många upprepade diskussioner om 

hur vi kan avhjälpa problemen, inte vilja agera, är trist. Det handlar om med-

borgare i vår kommun som enligt lag bedömts ha rätt till en åtgärd som sen inte 

verkställs. Grundläggande rättigheter sätts därmed åt sidan. Det borde vi alla 

vilja hitta orsakerna till och ta fram en lösningsplan.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet beklagar att Alliansen inte vill att Kommunstyrelsen som har det 

övergripande ansvaret för att kommunens verksamheter följer den lagstiftning 

som gäller ska få en tydligare redovisning av hur problematiken ser ut inom de 

olika områdena och vilka handlingsplaner som finns för att råda bot på proble-

matiken.  

 

Vi ser att andra kommuner bättre klarar av att uppfylla lagkraven inom LSS 

och SOL trots de svårigheter som sedan länge har funnits att hitta resursperso-

ner och resurshushåll och skulle vilja att deras lösningar delgavs oss så att 

Värmdö kan klara av att ge det stöd som lagen kräver till sina invånare.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättarytt-

rande: 

 

”Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle biträtt Miljöparti-

ets och Socialdemokraternas gemensamma yrkande om han varit beslutande 

vid dagens sammanträde. Dessutom är det oacceptabelt att rapportering angå-

ende ej verkställda beslut regelmässigt sker med mer än tre månaders eftersläp-

ning.” 

 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 14KS/236 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 35 

Rapport om finansieringsnämnden för äldreomsorgs 
beslut ej verkställda inom tre månader – kvartal 
3/2014 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Finansieringsnämnden för äldreomsorgs redovisning av beslut ej verkställda 

inom tre månader för kvartal 3/2014 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Finansieringsnämnden för äldreomsorg verkställde samtliga beslut inom tre 

månader under kvartal 3/2014. 

 
Handlingar i ärendet 

Rapportering av finansieringsnämnden för äldreomsorgs beslut ej verkställda 

inom tre månader, kvartal 3 år 2014, KUA 2015-01-20 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/48 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 36 

Återtagande av överlåtelse för blockförhyrning i 
Sandhamn 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Överlåtelsen avseende blockförhyrning av lägenheter, etapp 1 i Sandhamn, 

återtas från Värmdö Bostäder AB (VBAB) till Värmdö kommun fr.o.m. den 1 

juli 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I november 2013 överlät Värmdö kommun rätten att blockförhyra lägenheter 

etapp 1 i Sandhamn till VBAB. Detta beslut föreslås nu återtas. 

 
Handlingar i ärendet 

Återtagande av överlåtelse för blockförhyrning i Sandhamn, KUA 2015-02-09 

 
Sändlista 

Eknö Hemman samfällighetsförening 

VBAB 

 

_______ 
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Dnr 15KS/5 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 37 

Samverkansavtal med Statens institutionsstyrelse 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Samverkansavtalet mellan Statens institutionsstyrelse (SiS) och Värmdö kom-

mun antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

SiS har utvecklat en samverkansmodell som syftar till att i högre grad invol-

vera skolan i elevens hemkommun i elevens utbildning. Samverkan avser ele-

ver som är placerade på ungdomshem. 

 

Det föreslagna avtalet mellan SiS och kommunen syftar till att socialnämnden, 

utbildningsnämnden och SiS ska samverka för att säkerställa en obruten skol-

gång för placerade barn. Avtalet föreslås antas. 

 
Handlingar i ärendet 

Samverkansavtal mellan Statens institutionsstyrelse (SiS) och Värmdö kom-

mun, KUA 2015-02-06 

 
Sändlista 

SIS 

Utbildningsnämnden 

Socialnämnden 

 

_______ 
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Dnr 15KS/78 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 38 

Begäran om slutredovisning av konsultuppdraget 
”Baltic Sea Institute” 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Redovisningen av konsultuppdraget anses genomförd. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Socialdemokraterna har i en skrivelse till kommunstyrelsen begärt en slutredo-

visning av konsultuppdraget ”Baltic Sea Institute”.  Ärendet redovisas i tjänste-

skrivelse 

 
Handlingar i ärendet 

Begäran om slutredovisning av konsultuppdraget ”Baltic Sea Institute”, KUA 

2015-01-29 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen tackar för redovisningen, men önskar att 

projektet hade fått ett annat slut.  

 

Vi jobbade hårt för att få en presentation av konsulterna eftersom vi tyckte att 

platskonceptet för Gustavsbergs hamn var intressant. En presentation för oss 

förtroendevalda i kommunstyrelsen hade gett oss en chans att själva bedöma 

om vi ville se en fortsättning på projektet. Vi har stort förtroende för de inblan-

dade konsulterna och anser att konceptet hade kunnat bli verklighet med en 

öppnare dialog. Vi förvärvade hamnfastigheterna i stort politiskt samförstånd 

och anser att vi som opposition har rätt att vara delaktig i förädlingen av vårt 

förvärv. I stället fick vi ingen information alls.  

 

När vi har frågat efter dokumentation som bevisligen har funnits i kommunens 

händer, har vi fått information att sådan saknas. Beskrivningen av att kommu-

nen vid ett flertal tillfällen uttryckte missnöje med leveransen, finns inte doku-

menterad. Kommunens företrädare satt dessutom i engagerat möte med konsul-

terna så sent som den 16 september 2013.  

 

Projektet avslutades kort efter att en av konsulterna hade träffat kommunstyrel-

sens ordförande i Landstingshuset och enligt uppgift påtalat att den politiska 

ledningen inte verkade vara inblandad i ett projekt av sådan dignitet. Det leder 

oss att tro att det är helt andra skäl än de officiellt angivna som ligger bakom 

det bryska avslutet. Tyvärr har konceptet nu slarvats bort av Värmdömodera-

terna, som valde att aldrig ta tag i den politiska styråran – trots att vi gav dem 

möjligheten på ett tidigt stadium. Det är också märkligt att det dåvarande nä-
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ringslivskommunalrådet, Anders Bergman (FP), inte heller hölls informerad 

och var delaktig i projektet.” 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 13 av 38 

Kommunstyrelsen 2015-03-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 15KS/78 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 39 

Yttrande över samråd om Natura 2000-områden – 
Smala vikar i Östersjön 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

EU-kommissionen kräver att Sverige föreslår fler Natura 2000-områden för 

livsmiljön Smala vikar i Östersjön. Länsstyrelsen har därför lämnat förslag på 

bl.a. tre vikar i Värmdö skärgård. I förslag till yttrande ställer sig kommunen 

positiv till att tre smala vikar, som redan ingår i naturreservat, skyddas. Områ-

dena där vikarna ligger utgör värdefulla naturmiljöer av stort värde för allmän-

heten. 

 
Handlingar i ärendet 

Samråd om Natura 200-områden, Smala vikar i Östersjön, KUA 2015-01-30 

 
Sändlista 

Länsstyrelsen 

 

_______ 
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Dnr 14KS/483 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 40 

Yttrande över Samråd om vattenförvaltning 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Vattenmyndigheten för Norra Östersjöns vattendistrikt har föreslagit omfat-

tande insatser, inte minst från kommuner, för att nå en god vattenstatus senast 

år 2027. 

 

I förslag till yttrande framhålls att Värmdö kommun är positiv till att ytterligare 

insatser görs för att nå en god vattenstatus men att kommunen är tveksam till 

en allmänt hållen och inte tydligt finansierad uppgiftsfördelning. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över Samråd om vattenförvaltning (537-5058-14), KUA 2015-02-11 

 
Sändlista 

Vattenmyndigheten 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 41 

Val av representant i föreningen Sveriges 
Ekokommuner 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet bordläggs. 

 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun är medlem i föreningen Sveriges Ekokommuner. Föreningen 

har anhållit om att kommunen utser ett ombud och en ersättare till föreningens 

årsmöte. 

 
Handlingar i ärendet 

Val av politisk representant i föreningen Sveriges Ekokommuner, KUA 2015-

01-13 

 
Sändlista 

KS 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 42 

Delegationsbeslut 
 

 Anställningsbeslut – vidaredelegation från kdir 

 Undantag från alkoholförbud – kdir 

_______ 
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Dnr 13KS/484 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 43 

Svar på motion (S) Satsa på spännande bostäder 
lämpliga för unga 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen anses besvarad. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Annika Andersson Ribbing m.fl. (S) har i en motion föreslagit att Värmdö 

kommun ska ansöka om medel från Boverket och starta ett eller flera projekt 

av ”innovativt byggande av bostäder för unga”. 

 

I motionssvaret framhålls att det för närvarande planeras för eller byggs ett 

större antal bostäder som är lämpliga för unga i Gustavsberg. Vissa av pro-

jekten innefattar innovativa lösningar och kommunen har därför rekommende-

rat byggherrarna att ansöka om medel från Boverket. 

 

Motionen föreslås anses besvarad. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) Satsa på spännande bostäder lämpliga för ungdomar, KUA 

2015-02-06 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar att motionen ska anses besvarad. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen ska anses besvarad eller bifallas och finner 

att motionen ska anses besvarad. 

 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder att motionen ska anses besvarad röstar ja, den som biträder 

att motionen ska bifallas röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), 

Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 18 av 38 

Kommunstyrelsen 2015-03-09 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mi-

kael Lindström (S). 

 

Följande avstår från att rösta: 

Malin Åberg Aas (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fyra nej-röster att motionen 

ska anses besvarad. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Enligt kommunallagen ska en motion anses besvarad om åtgärden som före-

slås i motionen redan har genomförts. I detta fall föreslås att kommunen ska 

ansöka om medel från Boverket. Detta har inte gjorts. Därmed kan man inte 

anse motionen besvarad. Om majoriteten vill att sådana projekt som motionen 

föreslår ska initieras, ska motionen bifallas. Vill man inte det ska motionen av-

slås.  

 

Vi socialdemokrater menar att det finns många skäl för att söka den här typen 

av projektstöd för att minska kostnaderna i olika byggprojekt. Det skapar i 

slutänden en lägre hyra så att fler har råd att bo. Vi tycker det är märkligt att 

inte majoriteten har samma inställning.  

 

Under alla omständigheter finns det bara två saker att välja på när fullmäktige 

ska behandla motionen om man ska följa kommunallagen, det är att avslå eller 

bifalla motionen. Att anse den besvarad är ljug och inget annat.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 14KS/58 Kommunstyrelsen 2015-02-04 § 44 

Svar på motion (S) om policy för köp och försäljning 
av bolag och fastigheter mm 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Annika Andersson Ribbing m.fl. (S) har i en motion föreslagit att förvaltningen 

ska ta fram ett förslag till policy/riktlinjer för kommunens och de kommunala 

bolagens köp och försäljning av bolag och fastigheter m.m. 

 

I motionssvaret framhålls att kommunen redan har styrdokument som reglerar 

detta.  

 

Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) om policy för köp och försäljning av bolag och fastigheter 

m.m., KUA 2015-02-06 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Monica Pettersson (M) yrkar att motionen ska avslås. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen ska avslås eller bifallas och finner att mot-

ionen ska avslås. 

 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder att motionen ska avslås röstar ja, den som biträder att mot-

ionen ska bifallas röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), 

Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mi-

kael Lindström (S), Malin Åberg Aas (MP). 
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Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fem nej-röster att motionen 

ska avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 14KS/278 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 45 

Svar på motion (S) om bedömningskriterier för 
särskilda boenden 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionen avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Käte Fransson m.fl. (S) har i en motion föreslagit att kommunfullmäktige ska 

anta ett styrdokument med bedömningskriterier för särskilda boenden. 

 

I motionssvaret framhålls att ansökan om särskilt boende regleras av social-

tjänstlag och praxis. Rättssäkerheten förbättras inte av att kommunen antar 

egna bedömningskriterier som skiljer sig från nationella rekommendationer. 

 

Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) om bedömningskriterier för särskilda boenden, KUA 2015-

01-13 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Britt Lindmark (FP) yrkar att motionen ska avslås. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om motionen ska avslås eller bifallas och finner att mot-

ionen ska avslås. 

 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder att motionen ska avslås röstar ja, den som biträder att mot-

ionen ska bifallas röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), 

Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mi-

kael Lindström (S). 
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Följande avstår från att rösta: 

Malin Åberg Aas (MP) 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fyra nej-röster att motionen 

ska avslås. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna yrkan-

det, att bifalla motionen. 

 

Majoriteten hänvisar i sitt svar till att man använder sig av Socialstyrelsens re-

kommendationer ÄBIC, Äldres behov i centrum. Men ÄBIC är inte framtaget 

för att göra en klassificering av biståndsbehov för att bedöma rätten till särskilt 

boende, utan för att biståndsbedömning ska ha ett gemensamt språk. Socialsty-

relsen var mycket tydliga i framtagandet av ÄBIC: det skulle inte användas för 

klassificering. Ett bedömningsspråk som är gemensamt för landet är förstås en 

viktig aspekt av rättssäkerhet, men det är inte det motionen efterfrågar.  

 

Vi efterfrågar tydliga kriterier för biståndsbedömning som ska leda fram till en 

klassificering för avslag eller bifall. Dessa beslut, som sker på delegation, ska 

den ansvariga nämnden kunna studera och förstå. Värmdö kommun använder 

till exempel olika skattningsskalor för att tidigare bedöma kostnaden för en bo-

endes biståndsbehov. Det hade varit ett sätt att utveckla sådana bedömningskri-

terier i Värmdö.  

 

Revisorerna kritiserar även i sin uppföljande granskning (VON 2015-03-24) att 

internkontrollen av biståndshandläggningen fortfarande visar på brister, att det 

inte finns någon kontinuerlig kontroll om huruvida de beslut som fattas är lik-

värdiga. Det är alltså tydligt att det som motionssvaret försöker göra gällande 

inte stämmer. När vi dessutom har fått en färsk beskrivning från tjänstemännen 

av hur biståndsbedömningen går till, är det klarlagt att det endast finns riktlin-

jer och att man ser behov av att utveckla systemet i en riktning som socialde-

mokraterna föreslår: ” Vi har däremot ännu inte en utredningsmall av den typ 

som finns inom missbruksvården (ASI/ADAD) eller barnavården (BBIC). Vi 

har infört en liknande modell när det gäller det socialpsykiatriska arbetet och 

som kallas DUR. Den kan med vissa modifikationer användas också i LSS-ar-

betet och det har vi nu börjat undersöka om vi skall införa också här. Modellen 

används bl a i Stockholms stad” (brev till 2:e vice ordförande i VON den 6 

mars 2015). 

 

Vi anser att Värmdös äldre är värda tydliga kriterier som ger en transparent och 

förutsägbar bedömning. Vi hoppas att vård- och omsorgsstyrelsen ska kunna 

fortsätta att jobba med frågan, även om fullmäktige skulle besluta som majori-

teten i kommunstyrelsen.” 
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Sändlista 

KF 

 

_______ 
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Dnr 15KS/184 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 46 

Detaljbudget för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige m fl för 2015 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Detaljbudget för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige m.fl. antas. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Detaljbudgeten omfattar den ekonomiska planeringen för 2015 samt den över-

gripande verksamhetsplaneringen. De uppdrag som kommunfullmäktige gett 

kommunstyrelsen ska finansieras inom budgetram eller med därför särskilt av-

satta medel. 

 

Kommunstyrelsens nettobudget för 2015 uppgår till 151 738 tkr och omfattar 

verksamheterna: 

 

 Kommunstyrelsen, politisk ledning mm 

 Ledning, administration och ekonomi 

 Näringsliv och turism 

 Fastigheter KLK 

 Fastigheter SBK 

 Plan, mark och exploatering 

 SSBF, årsavgift 

 Fastigheter - riskpeng 

 

Kommunfullmäktiges nettobudget uppgår till 6 637 tkr och omfattar verksam-

heterna: 

 

 Kommunfullmäktige 

 Partistöd 

 Politiska sekreterare 

 Revision 

 Valnämnd 

 
Handlingar i ärendet 

Detaljbudget för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige m.fl. för 2015, 

KUA 2015-02-09 

 
Yrkanden 

Marie Bladholm (M) yrkar bifall till förslaget till detaljbudget. 
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Annika Andersson Ribbing (S) yrkar avslag på förslaget till detaljbudget med 

hänvisning till socialdemokraternas eget budgetyrkande när budgeten fastställ-

des i kommunfullmäktige. 

 

Hanna Thorell (MP) yrkar på följande ändringar/kompletteringar i förslaget till 

detaljbudget: 

 

Yrkanden Budget KF 
1. En Demokratiberedning ska inrättas under kommunfullmäktige med ansvar 

för att utveckla medborgarinflytandet och demokratin i kommunen bestående 

av en ledamot och en ersättare från varje i kommunfullmäktige invalt parti. 

  

2. Ett båtråd ska inrättas utöver de råd som finns i dag inom kommunen. Repre-

sentanter från kommunens båtklubbar/marinor såväl som politik och förvalt-

ning inom KS, BMH och KFN ska vara representerade. 

 

3. Kollektivtrafikberedningen ska slutföra sitt uppdrag senast 30 juni 2015. 

  

  

Yrkanden Budget KS 
4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att föreslå ny budgetprocess där kommundi-

rektörens budgetförslag bygger på föregående års bokslut och nämndernas mål 

och beslutade inriktningar. Detta ska återrapporteras till kommunfullmäktige 

senast i juni 2015. 

  

5. Att kommunstyrelsen får i uppdrag att utarbeta en plan för hur Värmdö ska 

implementera Medborgarbudget i enlighet med SKL:s riktlinjer. Uppdraget ska 

redovisas senast oktober 2015. 

 

6. Att en miljö/hållbarhetssamordnare anställs inom ram. 

 

7. Att förvaltningen utreder hur en klimatkompensationsfond kan skapas för att 

minska klimatpåverkan vid resor inom kommunens verksamheter. Uppdraget 

återredovisas senast juni 2015. 

 

8. Att förvaltningen uppdras att senast i maj 2015 redovisa hur kommunen kan 

bidra till regionens tillväxt genom att delta i ett projekt för att inventera länets 

behov av miljöteknik. 

  

9. Att Värmdö kommun undersöker hur kommunen kan delta med medfinan-

siering vad gäller anläggningsbryggor och p-platser för att få till stånd ett reg-

ionalt pilotprojekt vad gäller båtpendling från t ex Ålstäket/Torsby till Stock-

holm. 

 

10. Att kommunstyrelsen uppdras att inom ram avsätta 1 000 tkr för uppfölj-

ning av kommunens energi-, klimat- och miljöarbete samt för informationsin-

satser och utåtriktat arbete för att främja ökat kollektivt resande, ökat återbruk, 

minskat matsvinn, ökad andel ekologisk mat, deltagande i Earth Hour, Fram-
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tidsveckan och Håll Sverige Rent kampanjer samt ett mer aktivt arbete inom 

Sveriges Ekokommuner och Klimatkommunerna. 

  

11. Att förvaltningen uppdras att utreda var och på vilket sätt kommunen kan 

stödja skapandet av ett ekocentrum. Uppdraget ska återredovisas senast sep-

tember 2015. 

  

12. Att personal inom utbildningsområdet och omsorgsområdet får 800 kr i lö-

nepåslag efter genomförd utbildning som leder till behörighet som barnskötare, 

undersköterska, lärare eller fritidspedagog. En pott på 1 000 tkr avsätts till detta 

inom ram. 

  

13. Att förvaltningen uppdras komplettera utredningen om ny skolorganisation 

med att även utreda möjligheterna att starta kommunala friskolor i enlighet 

med Miljöpartiets motion om kommunala friskolor. 

  

14. Att styrelsen i sitt ungdomsansvar ges i uppdrag att utreda och utveckla for-

merna för elevrådsutbildning, ungdomsting och ungdomsparlament i samarbete 

med UBN. 

 

15. Att uppdra till styrelsen att tillsammans med UBN, SON och KFN sam-

verka för att minska ungdomars risk att hamna utanför samhället. 

 

16. Att förvaltningen tar fram riktlinjer för miljökrav på inredning, inventarier 

och material. Värmdö Kommun upphandlar mycket varor och tjänster och ska 

ställa tydliga krav för att få bort miljö- och hälsofarliga kemikalier. Riktlinjerna 

ska redovisas senast oktober 2015. 

  

17. Att förvaltningen tar fram policy och riktlinjer för hållbart byggande som 

ska gälla vid nybyggnation och renovering i kommunen. Policyn och riktlin-

jerna ska redovisas senast oktober 2015. 

  

18. Att förvaltningen kompletterar kommunens årliga uppföljningsarbete med 

ett socialt bokslut som komplement till det ekonomiska bokslutet och miljö-

bokslutet. Socialt bokslut införs från och med 2015. 

  

19. Att ett arbete påbörjas för att certifiera Värmdö kommun enligt kvalitets- 

och miljöledningssystemen ISO 9001 och 14001. 

 

29. Att målet för kommunala verksamheter som serverar mat skall vara att 

minst 50 % ekologisk mat senast vid utgången av 2018. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till Thorells yrkanden 1 - 9, 11, 13 - 

20. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget 

eller enligt de gemensamma yrkandena från Thorell och Andersson Ribbing 

och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget. 

 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget 

röstar ja, den som biträder de gemensamma yrkandena från Thorell och An-

dersson Ribbing röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Thorulf Empfevik (SD), 

Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mi-

kael Lindström (S), Malin Åberg Aas (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fem nej-röster enligt det ut-

sända förslaget. 

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget 

eller enligt yrkandena från Thorell (p. 10 och 12) och finner att kommunstyrel-

sen beslutar enligt det utsända förslaget. 

 

Votering begärs. Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget 

röstar ja, den som biträder yrkandena från Thorell röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Annika Andersson Rib-

bing (S), Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Tho-

rulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

Malin Åberg Aas (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med tolv ja-röster mot en nej-röst enligt det utsända 

förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 
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”Vi socialdemokrater hade ett offensivare förslag till budget i höstas när full-

mäktige behandlade förslagen för 2015 års detaljbudget. Vårt förslag hade in-

neburit satsningar på jobb, en viktig parameter för att minska kostnader och 

öka intäkter. En ”affärsplan” för Värmdö i syfte att förbättra näringslivsklima-

tet, rätt till heltid, en mark- och lokalfond för arbetsplatsområden och att ut-

veckla Ekobackens företagsområde med klimatinriktad företagsamhet var 

några ingredienser på temat. 

 

Vi föreslog viktiga demokratiprojekt för att öka medborgarnas möjligheter att 

påverka, bland annat genom att återinföra ungdomsparlamentet i kommunen. 

 

Vi ville se en arkitekttävling för det nya resecentrumet i Gustavsberg och en ti-

digareläggning av överdäckningen i Farstaviken (som skjutits framåt många år 

i rad nu). Detaljplaneläggning för Hemmestatorp och ”Svevia-tomten” med bo-

städer, arbetsplatser, infartsparkering och återvinningsstation ville vi också be-

sluta om liksom ett planuppdrag att omedelbart starta arbetet med att utveckla 

våra centrumområden, Gustavsberg, Brunn och Hemmesta.  

 

Vi föreslog att en plan för femhundra nya hyresbostäder i kommunen ska tas 

fram samt att en kommunal bostadsförmedling ska återinrättas. 

 

Vi hade också reserverat 27 miljoner kronor i en buffert för underbudgetering. 

 

Allt detta och ytterligare förslag från vår sida röstade majoriteten ned i höstas. 

Med hänvisning till vårt förslag har vi röstat nej till majoritetens förslag till de-

taljbudget.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig mot kommunstyrelsens förslag till detaljbudget för 

KS och KF och yrkade på följande tilläggsuppdrag i samband med detaljbudget 

för KS och KF 2015. Den detaljbudget som majoriteten väljer att försvara är 

tom på politiska initiativ och inriktningsmålen får inget stöd vad gäller vare sig 

uppdrag eller finansiering. Särskilt intressant blir den förra debatten i Kom-

munfullmäktige där Alliansen avslog en motion från Socialdemokraterna om 

att införa medborgarförslag samtidigt som de själva i sina inriktningsmål har 

skrivit att medborgarförslag ska finnas. Så vad vilja Alliansen? 

 

Miljöpartiet protesterar också kraftigt mot att medlen för besökscentrum Eko-

backen dras in och anser att Värmdömoderaterna har dragit Värmdöborna vid 

näsan när de antog planen och sa trefalt ja till att utveckla Ekobacken enligt de 

planer som förespråkades under detaljplaneprocessen. Vi önskar att beslut 

kommer upp som tydligt visar att detta är vad Alliansen vill och att de inte 

göms i en mening i detaljbudgeten. Här nedan ser ni de yrkanden som avslogs. 

Våra yrkanden för budget i KF och KS handlar både om att stärka och förbättra 

styrningen internt i kommunen men också att fortsätta det påbörjade arbetet 

med att utveckla hållbarheten i Värmdö. De flesta förslagen handlar inte så 

mycket om pengar som om vilja och inriktning i samhällsutvecklingen.  
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Vi är genuint ledsna över att Alliansen av politiska prestigeskäl väljer att inte 

säga ja till ett enda förslag från Miljöpartiet, inte för vår skull utan för Värmdös 

invånares och naturens skull. För inte är det väl så att Centerpartiet inte vill ha 

båtpendling till Värmdö, att Kristdemokraterna inte vill undvika att unga ham-

nar utanför samhället, att Folkpartiet inte gillar miljöteknik eller att Modera-

terna inte värnar kommunens båtliv och vill ha en god dialog med båtklubbar 

och marinor, vi vet att såväl Monica Pettersson, Anders Gullander och kommu-

nala tjänstemän har deltagit i ett möte med ett nybildat båtråd den 3 mars och 

ställt sig positiva till att kommunen ska medverka och bidra med visst admi-

nistrativt stöd, dock utan att politiska beslut har tagits i frågan.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättarytt-

rande: 

 

”Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle biträtt Malin 

Åberg Aas och (S) gemensamma yrkande om han varit beslutande vid dagens 

sammanträde. Utöver detta skulle Mats Skoglund yrkat bifall till Miljöpartiets 

punktsats: Att personal inom utbildningsområdet och omsorgsområdet får 800 

kronor i lönepåslag efter genomförd utbildning som leder till behörighet som 

barnskötare, undersköterska, lärare eller fritidspedagog. En pott på 1 000 tkr 

avsätts till detta inom ram.” 

 

 
Sändlista 

Sektor ekonomi 

KLG 

 

_______ 
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Dnr 14KS/0541 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 47 

Ansökan om kommunal medfinansiering av 
gästbrygga i Långviks fiskehamn på Möja 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Ärendet återremitteras med uppdrag till kommundirektören att redovisa ett för-

slag till policy för denna typ av ärenden. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Långviks fiskehamnsförening har ansökt om kommunal medfinansiering på 

500 000 kr för gästbrygga i Långviks fiskehamn på Möja. Föreningen ska själv 

bidra med 300 000 kr. Vidare har bidrag sökts från länsstyrelsen och lands-

tinget. 

 

Föreningen föreslås beviljas 300 000 kr i bidrag från kommunen under förut-

sättning att föreningen kan redovisa genomförandeplan och finansiering av 

gästbryggan. 

 
Handlingar i ärendet 

Ansökan om kommunal medfinansiering av gästbrygga i Långviks fiskehamn 

på Möja, KUA 2015-02-09 

 
Yrkanden 

Marie Bladholm (M) och Mikael Lindström (S) yrkar att ärendet återremitteras 

med uppdrag till kommundirektören att redovisa ett förslag till policy för denna 

typ av ärenden. 

 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar att ärendet återremitteras för att kompletteras 

med: 

 En översikt över hur många gästbryggeanläggningar som finns i 

Värmdö, status på dem och hur de finansieras 

 En beräkning av vilka ekonomiska konsekvenser ett beslut om medfi-

nansiering av renoveringen av Långviks gästbrygga kan få för kommu-

nen rörande framtid ekonomiska åtaganden för renovering av andra 

brygganläggningar 

 En redovisning av hur kommunen per mantalsskrivna i Värmdö under 

de senaste tio åren har stött de fem kärnöarna med projektmedel och an-

läggningar 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet från Blad-

holm och Lindström eller enligt yrkandet från Åberg Aas och finner att kom-

munstyrelsen beslutar enligt yrkandet från Bladholm och Lindström. 
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Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig till förmån för sitt eget återremissyrkande. Vi är 

glada över att ärendet återremitterades och att en policy ska tas fram innan be-

slut men vill gärna ha redovisat en översikt över hur många gästbrygganlägg-

ningar som finns i Värmdö, status på dem och hur de har finansierats, en beräk-

ning av vilka ekonomiska konsekvenser ett beslut om medfinansiering av reno-

veringen av Långviks gästbrygga kan få för kommunen rörande framtida eko-

nomiska åtaganden för renovering av andra brygganläggningar och slutligen en 

redovisning av hur kommunen har gett ekonomiskt stöd till de största öarna un-

der de senaste tio åren med exempelvis projektmedel och anläggningar. Det ska 

inte vara så att pengar ska tilldelas efter hur många aktiva politiker som bor i 

en viss del av kommunen.  

 

Vi beklagar också att kommunstyrelsens ordförande inte anser sig jävig i ären-

det med hänvisning till att hon inte använder gästbryggan. Hennes man Erik 

Pettersson hade det goda omdömet att alltid anmäla jäv i ärenden som handlade 

om Möja med omnejd.” 

 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vid kommunstyrelsens arbetsutskott i förra veckan framförde vi frågor om 

vilka konsekvenser ett bifall till föreningens äskande skulle få. Finns det skäl 

att tro att vi kan få fler förfrågningar från andra delar av skärgården? Har vi 

resurser att kunna bifalla också deras ansökningar isåfall? Osv.  

 

För oss socialdemokrater är det angeläget att kommunen gör alla insatser man 

kan för att underlätta och stödja en utveckling av skärgården. Eftersom kom-

munens resurser inte är oändliga är det viktigt att de satsningar som görs med 

skattemedel träffar så effektivt och bra som möjligt. Även detta framförde vi 

under både arbetsutskottet och dagens sammanträde. Därför var det glädjande 

att majoriteten nu vill återremittera frågan för att ta fram en policy för denna 

typ av förfrågningar. Under sammanträdet fördes ett resonemang om vad som 

ingår i uppdraget när policyn utarbetas. Vi underströk behovet att också se över 

de ekonomiska konsekvenserna för olika prioriteringar. Det utlovades under 

mötet att detta ses som en självklar del i framtagandet av policyn.” 

 
Sändlista 

Föreningen 

KLG 

 

_______ 
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Dnr 15KS/156 Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 48 

Start-PM för detaljplan för trygghetsboende i 
anslutning till Gustavsgården 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Kommundirektören får i uppdrag att utarbeta förslag till detaljplan för trygg-

hetsboende inom fastigheten Gustavsberg 1:51 och/eller inom fastigheten Gus-

tavsberg 1:144 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har uppdragit till samhällsbyggnadsnämnden att redovisa 

ett Start-PM för trygghetsboende i anslutning till Gustavsgården. 

 

I förslaget till Start-PM redovisas tre alternativa placeringar av trygghetsboen-

det. Samtliga tre föreslås utredas i det fortsatta planarbetet. 

 
Handlingar i ärendet 

Start-PM för detaljplan för trygghetsboende i anslutning till Gustavsgården, 

KUA 2015-02-06 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet värnar om den välplanerade arkitektoniska miljön i Hästhagen 

och förespråkar att det nya trygghetsboendet placeras på motsatt sida av vägen 

från Gustavsgården inom detaljplan SP10.” 

 
Sändlista 

Sektor samhällsbyggnad 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 49 

Skrivelser om stöd till EU-migranter i Värmdö 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelserna överlämnas till kommundirektören för beredning. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Till dagens sammanträde har inlämnat skrivelser om stöd till EU-migranter i 

Värmdö från socialdemokraterna och miljöpartiet. 

 
Handlingar i ärendet 

Snabbutred härbärgen för EU-migranter i Värmdö under vinterhalvåret, Sandro 

Wennberg 2015-03-09 

Utred hur man kan hjälpa utsatta EU-medborgare i Värmdö kommun, Malin 

Åberg Aas  

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 50 

Skrivelse om IT för Värmdös seniorer 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen överlämnas till kommundirektören för beredning. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Till dagens sammanträde har socialdemokraterna inlämnat en skrivelse om 

”Mer IT åt Värmdös seniorer”. 

 
Handlingar i ärendet 

Mer IT åt Värmdös seniorer, Mikael Lindström 2015-03-09 

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 51 

Skrivelse om redovisning av kostnader och nytta 
relaterade till besök på fastighetsmässan Mipim i 
Cannes 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen överlämnas till kommundirektören för beredning. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Till dagens sammanträde har miljöpartiet inlämnat en skrivelse om redovisning 

av kostnader och nytta med kommunens deltagande på fastighetsmässan Mi-

pim. 

 
Handlingar i ärendet 

Redovisa kostnader och nytta relaterade till besök på fastighetsmässan Mipim i 

Cannes, Malin Åberg Aas  

 
Sändlista 

KLG 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 52 

Skrivelse om bemanning och uppföljning av 
kommunens hållbara utveckling 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yrkandena avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Till dagens sammanträde har miljöpartiet lämnat in en skrivelse där man före-

slår: 

 

Att kommunstyrelsen får en redogörelse av vilka personalresurser som finns på 

upphandlingsavdelningen för att utnyttja upphandlingarnas möjlighet att driva 

samhällsutvecklingen mot långsiktig hållbarhet och minskad klimatpåverkan 

samt att kunna följa upp att kraven i genomförda upphandlingar följs av leve-

rantörerna. Redogörelsen ska också innehålla en jämförelse avseende personal-

resurser på upphandlingsavdelningarna för några av kommunerna inom länet 

Upplands Väsby, Tyresö, Järfälla, Sigtuna och Sundbyberg. 

 

Att kommunstyrelsen får redovisat på vilket sätt förvaltningen tänker arbeta vi-

dare, såväl internt som externt, med omställningen till ett mer hållbart Värmdö 

utifrån av fullmäktige antagna styrdokument. 

 

Att kommunstyrelsen får redovisat kommunens brister inom arbetsmiljöområ-

det, samt vilka politiska förslag som finns från den politiska majoriteten angå-

ende kompetensförsörjning och rekrytering. 

 
Handlingar i ärendet 

Skrivelse till kommunstyrelsen angående bemanning och uppföljning av kom-

munens hållbara utveckling, Malin Åberg Aas 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar bifall till sitt inlämnade förslag. 

 

Ina Ununger (C) yrkar avslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om Åberg Aas yrkanden bifalles eller avslås och finner att 

de avslås. 

 

_______ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2015-03-09 § 53 

Skrivelse om uppdraget till Värmdö Bostäder att 
bygga lägenheter för unga, studentbostäder och en 
förskola i Charlottendal 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yrkandet avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Till dagens sammanträde har miljöpartiet lämnat in en skrivelse där man före-

slår: 

 

Att kommunstyrelsen snarast skriftligen informeras om hur majoriteten vill 

hantera uppdraget till Värmdö Bostäder vad gäller bostads- och förskolebygg-

nationen i Charlottendal och att om bostäder inte ska byggas enligt tidigare 

uppdrag ett beslut tas i Kommunstyrelsen om att dra tillbaka uppdraget från 

Värmdö Bostäder och annullera avtalet. 

 
Handlingar i ärendet 

Skrivelse till kommunstyrelsen angående uppdraget till Värmdö Bostäder att 

bygga lägenheter lämpliga för unga, studentbostäder och en förskola i Charlot-

tendal, Malin Åberg Aas 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till det 

inlämnade förslaget. 

 

Anders Gullander (FP) yrkar avslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om Åberg Aas och Andersson Ribbings yrkande bifalles el-

ler avslås och finner att det avslås. 

 

Votering begärs: Följande beslutsgång uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår yrkandet röstar ja, den som biträder yrkandet röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Elisabeth Dingertz (M), Anders Gullander (FP), Britt 

Lindmark (FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Deshira Flankör (M), 

Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 
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Annika Andersson Ribbing (S), Cecilia Strömmar (S), Karin Aaseby (S), Mi-

kael Lindström (S), Malin Åberg Aas (MP). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fem nej-röster att avslå yr-

kandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig mot att Kommunstyrelsen avslår beredning av vår 

skrivelse om Värmdö Bostäders uppdrag att bygga på Charlottendalstomten. Vi 

ser det som allvarligt att förvaltningen ger contraorder till politiska beslut kring 

givna uppdrag.  

 

När majoriteten dessutom avslår beredning av vår skrivelse där vi begär att få 

redovisat hur de styrande politikerna vill hantera frågan om bebyggelse i Char-

lottendal trots att flera besked har kommit från förvaltningen till bolaget om att 

avbryta den planerade projekteringen av bostäder studentbostäder och förskola 

i Charlottendal så kan vi inte annat än tro att majoriteten bedriver korridorsstyr-

ning och ger uppdrag som går stick i stäv med de beslut som tagits av de valda 

församlingarna.  

 

Vi kan också konstatera att majoriteten använder de planerade bostäderna i 

Charlottendal som argument för att besvara en motion kring bostäder från Soci-

aldemokraterna. Hur vi ska tolka dessa motstridiga uppgifter och budskap är 

svårt att veta. Tiden tickar på och behovet av bostäder och då särskilt hyresrät-

ter och studentlägenheter blir inte mindre.  

 

Att kommunen dagen efter kommunstyrelsens möte går ut med ett pressmed-

delande om just bostadsbebyggelse i Charlottendal men i form av småhusbe-

byggelse på förskoletomten gör majoritetens hantering av vår skrivelse ännu 

värre. Varför inte informera Kommunstyrelsen som är kommunens styrande or-

gan kring såväl planfrågor och översiktlig planering om vad som är på gång när 

frågan kommer upp? I våra ögon rimmar det illa med det uppdrag som ligger 

på kommunstyrelsens ordförande att delge kommunstyrelsen frågor som är vik-

tiga för kommunens utveckling.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättarytt-

rande: 

 

”Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle biträtt Malin 

Åberg Aas yrkande om han varit beslutande vid dagens sammanträde. Dessu-

tom är det ytterst märkligt att kommunstyrelsens majoritet, efter votering, be-

slutar att inte informera kommunstyrelsen hur rubricerat ärende har hanterats.” 

 
_______ 

 

 


